

**Van:** info@rosadoc.be  
**Verzonden:** maandag 17 juni 2013 10:47  
**Aan:** Veerle Solia  
**Onderwerp:** RoSa's vrouwennieuws

# Vrouwennieuws

## 17 juni 2013

### Nieuw op de RoSa-site

#### Verkrachting: VOK vraagt adequaat optreden



Het VOK vraagt de oprichting van traumacentra om slachtoffers van verkrachting professioneel bij te staan

#### EIGE lanceert de Gendergelijkheidsindex



Donderdag 13 juni stelde het Europese Instituut voor Gendergelijkheid (EIGE) de Europese Gendergelijkheidsindex voor.

### In het nieuws

- Zwarte prinsesjes bestaan ook (De Standaard, 17/06/2013)
- Amandine, premier bébé-éprouvette français, donne naissance à une fille (Le Monde, 17/06/2013)
- Many men find gender debates too threatening to handle (The Guardian, 17/06/2013)
- Today's young women have betrayed feminism (The Independent, 17/06/2013)
- Special Report: US troops are stationed in Japan to protect the nation. But to sex workers in Okinawa, they bring fear, not security (The Independent, 17/06/2013)
- The Declining Demand for Husbands (The New York Times, 17/06/2013)
- "Seksisme hield (Russische) vrouwen uit de ruimte" (De Morgen, 16/06/2013)
- Als ik sterren als Rihanna zie, ben ik blij dat ik geen dochter heb (De Morgen, 16/06/2013)
- Infografiek: vrouwen in de ruimte (De Redactie, 16/06/2013)
- 50 jaar geleden vloog de eerste vrouw naar de ruimte (De Redactie, 16/06/2013)
- Ces seniors maltraités par leurs enfants (La Libre Belgique, 16/06/2013)
- Le service militaire étendu aux femmes (La Libre Belgique, 16/06/2013)
- Parité: un succès sur le papier (Libération, 16/06/2013)
- Working Mothers (The New York Times, 16/06/2013)
- India's Treatment of Women (The New York Times, 16/06/2013)
- The body of a female Big Brother winner becomes public property (The Guardian, 16/06/2013)
- Why are vulnerable women still being jailed? (The Guardian, 16/06/2013)
- Can women really restart their career after quitting work for children? (The Guardian, 16/06/2013)
- Meet the positive pop star role-model dreamt up by a nine-year-old (The Independent, 16/06/2013)
- Men more likely than women to aspire to be a parent, poll finds (The Globe and Mail, 16/06/2013)
- Nacktaktionen der Femen Nacktes Fleisch für jeden Zweck (Sueddeutsche Zeitung, 16/06/2013)

- Valentina Terechkova ([La Libre Belgique](#), 15/06/2013)
- "Je suis privée de liberté individuelle" ([La Libre Belgique](#), 15/06/2013)
- Amina, l'histoire en marche ([Le Monde](#), 15/06/2013)
- Pakistan blast kills female students ([BBC News](#), 15/06/2013)
- Fathers 'cutting work hours while mothers do more'([BBC News](#), 15/06/2013)
- A Different Kind of Fatherhood ([The New York Times](#), 15/06/2013)
- Japan's 'Science Women' Seek an Identity ([The New York Times](#), 15/06/2013)
- Buffett: Companies should invest in women ([CNN](#), 15/06/2013)
- Buffett: Women not getting 'fair shake' ([CNN](#), 15/06/2013)
- Get used to women or 'get out,' Australia's army chief says ([CNN](#), 15/06/2013)
- 'Everybody benefits from girls being educated' ([CNN](#), 15/06/2013)
- Daughters and moms now consider rape before applying to military ([CNN](#), 15/06/2013)
- Police: Pakistan militants target women on bus, go after survivors at hospital ([CNN](#), 15/06/2013)
- Mitten in Absurdistan Nackter Kampf gegen die Spree-Monster ([Sueddeutsche Zeitung](#), 15/06/2013)
- Opnieuw speculatie over presidentiële ambitie Hillary Clinton na toespraak ([De Morgen](#), 14/06/2013)
- In helft VS krijg je sneller een wapen vast dan een abortus ([De Morgen](#), 14/06/2013)
- Burgemeester huwt wel twee vrouwen, maar geen mannen ([De Morgen](#), 14/06/2013)
- Dalai lama: "Vrouw kan me opvolgen" ([De Morgen](#), 14/06/2013)
- De afwezige 'oudere vrouw' is geen probleem van de filmindustrie ([De Morgen](#), 14/06/2013)
- Dalai lama sluit niet uit dat een vrouw hem kan opvolgen ([De Standaard](#), 14/06/2013)
- Noorwegen voert militaire dienstplicht voor vrouwen in ([Knack](#), 14/06/2013)
- Les Australiens peuvent choisir le 3ème sexe ([La Libre Belgique](#), 14/06/2013)
- Derbyshire forced marriage campaigner honoured with CBE ([BBC News](#), 14/06/2013)
- First baby conceived with time-lapse imaging IVF born in Glasgow([BBC News](#), 14/06/2013)
- When can we expect change in Delhi's rape statistics? ([BBC News](#), 14/06/2013)
- 'In the Body of the World,' by Eve Ensler ([The New York Times](#), 14/06/2013)
- Complex Fight in Senate Over Curbing Military Sex Assaults ([The New York Times](#), 14/06/2013)
- Female voters hopeful as Iran votes ([CNN](#), 14/06/2013)
- Abortion bill sponsor said what? ([CNN](#), 14/06/2013)
- Modern fathers face new expectations ([CNN](#), 14/06/2013)
- Paid leave lets dads build parenting foundation ([CNN](#), 14/06/2013)
- A female president of Iran? ([CNN](#), 14/06/2013)
- Julia Gillard is right. Women's body parts are not for public consumption ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Why does the games industry have such a problem with female protagonists? ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Top 10 sexist moments in politics: Julia Gillard, Hillary Clinton and more ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Lauren Sandler's flimsy case for female writers sticking to a one-child policy ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Gender equality funds must go to women's groups in poor countries ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Church of England synod told not to delay over women bishops ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- PhotoEspaña puts feminism in the frame - in pictures ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- Spare Rib was born of grassroots feminism. It's not a brand ([The Guardian](#), 14/06/2013)
- The Daddy dilemma: Father or breadwinner? ([The Globe and Mail](#), 14/06/2013)
- Evolution des Menschen Sind Männer schuld an der Menopause? ([Sueddeutsche Zeitung](#), 14/06/2013)

 Word fan van RoSa documentatiecentrum op Facebook.

De RoSa vrouwennieuws mailing brengt een dagelijkse selectie vrouwennieuws uit de internationale pers. Meer vrouwennieuws vind je op de vertrouwde vrouwennieuwspagina's op [www.rosadoc.be](http://www.rosadoc.be)  
 Wilt u deze mailing niet langer ontvangen? Mail naar [docwerk@rosadoc.be](mailto:docwerk@rosadoc.be) met de vermelding 'uitschrijven vrouwennieuws'.